
Izveštaj o radu Sekcije zdravstvene psihologije za 2007.

Izveštaj o radu Sekcije zdravstvene psihologije usvojen je na godišnjoj 
Skupštini Sekcije održanoj 12.12.2007. godine.

Tokom 2007. godine Sekcija zdravstvene psihologije nastavila je svoj rad 
obnovljen sredinom maja 2006. godine. Od 12 članova inicijativnog odbora za 
ponovno  pokretanje rada sekcije u 2006. godini, na kraju 2007. god. Sekcija na 
kraju 2007. ima 39 članova, koji su u skladu sa svojim mogućnostima aktivno 
učesvovali u njenom radu.

U 2007. godini održane su dve skupštine Sekcije i četiri sednice Izvršnog i 
Nadzornog odbora uvek u proširenom sastavu. Na svim sednicama IO i Nadzornog 
odbora kao i na skupštinama postojao je kvorum za punopravno odlučivanje.
  

Glavne teme skupština (održane 12. aprila i 12. decembra) bile su usvajanje 
izveštaja o radu za prethodnu godinu, usvajanje plana aktivnosti za narednu i 
aktuelna tekuća pitanja. Sednice Izvršnog i Nadzornog odbora razmatrale su
aktivnosti Sekcije na 55. Saboru psihologa, zakonske okvire i praktična pitanja rada 
psihologa u zdravstvu, izveštaje o aktivnostima Sekcije na 55. Saboru psihologa i 
donošenju plana rada SZP za period od juna do decembra 2007. godine. 

Na 55. Saboru psihologa Sekcija je aktivno učestvovala u radu okruglog stola 
"Evropsko zdravstvo - gde su psiholozi?", a koji se odnosio na  položaj psihologa u 
zdravstvu u svetu i kod nas. Iako svi najvaljeni učesnici nisu mogli da uzmu učešća 
iz opravdanih razloga (privatnih i poslovnih), većina pozvanih se odazvala pozivu, 
aktivno su učestvovali i doprineli da tema bude zapažena, a okrugli sto posećen.

Sekcija je tokom 2007. godine posvetila mnogo vremena položaju psihologa u 
zdravstvu i praktični problemima. Početkom godine uz pomoć predsednice Izvršnog 
odbora Društva psihologa Srbije Višnje Helajzen, upućene su primedbe na Statute 
zdravstvenih ustanova na više adresa.  Članovi su obavešteni da nadležni u Gradu 
nisu uzeli u obzir primedbe SZP i IO DPS i da su Statuti većine zdravstvenih ustanova 
usvojili kako su i predloženi bez predloženih ispravki. Jednoglasno je i usvojen 
predlog da se podnese inicijativa Ustavnom sudu Srbije na statute zdravstvenih 
ustanova ne samo u Gradu Beogradu već i drugima u Srbiji pošto na upućene 
primedbe nije bilo odgovora. U septembru je IO DPS-a uputio inicijativu Ustavnom 
sudu za utvrđivanje zakonitosti Statuta zdravstvenih ustanova. 

Osim toga, zaključeno je da kolege nisu dovoljno obaveštene o svim 
zakonskim pitanjima svog položaja i da bi im trebalo  omogućiti i uputiti ih kako da 
se o svemu relevantnom obaveste. Posebnu važnost takvih podzakonskih akata ima 
konsekvenca da psiholog koji radi u primarnoj zdravstvenoj zaštiti uđe sa jednim 
koeficijentom (tokom 2007 bio je 16.35, a od novemnra o.g. je 19,04) i ode u 
penziju sa istim. Postojeći sistem zdravstvene zaštite zdravstvenim radnicima 
omogućava napredovanje ali se to ne odnosi na psihologe što ponovo otvara dileme 
o zdravstvenom saradniku ili zdravstvenom radniku. To pitanje je uređeno Zakonom 
o zdravstvenoj zaštiti. Razmatrano je i pitanje inicijative sekcije da posle sprovedene 
rasprave predloži nadležnim u DPS i FF da se u okviru pete godine studija uvede 
predmet psihofarmakologija i da se učini sve kako bi se povisila kompetencija 
psihologa koji rade u zdravstvu. Razmotrena je i ideja da se odeljenju za psihologiju 
predloži ponovno uvođenje zvanja klinički psiholog ali da se to zvanje zakonski 



reguliše bilo oformljivanjem posebne katedre  zdravstvene - kliničke psihologije van 
opšte ili školske  zbog specifičnosti zanimanja u sistemu zdravstvene zaštite na 
masters studijama ili doktorskim studijama. Predloženo je da se o ovome raspravlja 
u kontinuitetu, do donošenja zaključaka a zatim, oni predlože a potom usvoje 
konkretne mere i strategije za ostvarivanje postavljenih ciljeva.

Vođeni su razgovori i o problemu da dok se s jedne strane u zdravstvu
zakljinju u prevenciju, s druge u Zakonu o zdravstvenom osiguranju u članu 61. gde 
se nabrajanu usluge koje ne idu na teret u tački 21. navodi se da tu spada i 
"psihološko savetovanje koje se odnosi na promenu ponašanja, tretman loših 
porodičnih i radnih odnosa i nesposobnost pamćenja i učenja".

Usvojen je i plan za 2008. godinu. Prošlogodišnji plan je skoro u potpunosti
ostvaren osim još uvek nedovoljnog odziva psihologa iz drugih gradova i okruga pa
će se to posebno naglasiti u planu za 2008.Plan za 2008. je veoma bitan. Ivana
Leposavić je zadužena da napiše program unapređenja znanja iz oblasti zdravstvene
psihologije, a ostali da razmisle o drugim predlozima.

Na sekciji se raspravljalo o akcijama za obaveštavanje psihologa u zdravstvu, 
motivisanju da uzmu učešće u radu kako Sekcije tako i društva psihologa Srbije, 
dakle o povećanju članstva. Članstvo je bilo obavešteno da je Društvo psihologa u 
julu primljeno u članstvo Evropskog udružena društava psihologa. Članstvo je 
obavešteno o tome da je zvanični sajt DPS-a postavljen da je dobar, funkcionalan i 
da je rad sekcije na njemu adekvatno i ažurno predstavljen. Zaključeno je da će sajt 
predstavljati okusnicu budućeg okupljanja članstva i delovanja zdravstvene sekcije. 
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